
Zá pis z 13. vý roč ní  č lenske  sčhu ze 
spolku Klub pr á tel rozhleden 

Místo: Sedlčany – restaurace „Kozlovna u Komína“, Na Severním sídlišti 1071 

Datum konání:  sobota 8. října 2022, 11:00 – 14:30  

 

Záznam z jednání 

1. Zahájení schůze – Jaroslav Fábera 

Počet přítomných 38, počet plných mocí 17, celkem 55 hlasujících, takţe schůze je 

usnášeníschopná (min. = 40 hlasujících). 

Návrh orgánů schůze: 

Předseda a moderátor členské schůze - Richard Krejčík 

Zapisovatelé – Petra Langová, Dana Voříšková 

Skrutátoři – Jindřich Vostrý, Pavel Hyan, Zdeněk Karel 

Ověřovatelé zápisu – Jitka a Radek Koneční  

 

Volba orgánů členské schůze:  
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Schválení programu schůze – Richard Krejčík 

PRO 55 PROTI 0 ZDRŢEL SE 0  SCHVÁLENO     

 

2. Slovo předsedy KPR – Jaroslav Fábera 

Jaroslav Fábera stručně informoval o poslání a cílech klubu. 

Zpráva o hospodaření klubu za rok 2021 a velkou část roku 2022. Činnosti spolku se 

dělí na hlavní (coţ je výběr členských příspěvků) a vedlejší tzv. hospodářskou (coţ jsou 

trţby z prodeje vstupenek a suvenýrů, výdaje na pronájem rozhleden, drobné opravy, 

reţie a dotace akcí).  

Ve sledovaném období tedy spolek dosahoval příjmy z členských příspěvků, z provozu 

rozhleden Kozinec a Tobiášův vrch a drobné příjmy z prodeje suvenýrů na těchto 

rozhlednách. Těmto příjmům odpovídají vţdy i výdaje, které jsou pro účely sestavení 

daňového přiznání členěny dle poţadavků zákona o daních z příjmů. 



  Spolek nemá ţádný dlouhodobý majetek ani pohledávky. K dnešnímu 

datu neměl spolek ani ţádné závazky. Spolek vlastní transparentní bankovní účet u 

Fio-banky, na kterém je k dnešnímu dni 179 281 Kč.  

Údaje pro účely peněţního deníku jsou zaznamenány v evidenci hotovostních a 

bezhotovostních příjmů a výdajů vedené v účetnictví hospodářem spolku.  

Účetní závěrka a Výroční zpráva za rok 2021 byly schváleny per rollam a jsou umístěny 

na webových stránkách klubu. Tudíţ je moţno toto přeskočit.  

Všechny dokumenty týkající se loňského i letošního roku, Stanovy, Etický kodex, atd. 

jsou k nahlédnutí zde.  

Následovala zpráva o stavu členské základny: Od počátku roku 2021 aţ dosud 

odešlo nebo bylo vyřazeno 10 členů + 1 zemřel, ale naopak přibylo 15 členů, z toho 6 v 

roce 2021 a 9 letos. Je nás tedy celkem k dnešnímu dni 129, z toho 5 čestných členů a 

5 dětí. Účetní závěrka a výroční zpráva za rok 2021 byly schváleny per rollam 

počátkem roku 2022, takţe nejsou na programu této schůze. 

 

Další informace byla věnována několika připomínkám k organizaci klubových 

záleţitostí. 

 Jako na předchozích schůzích bylo sděleno, ţe do KPR je přihlášeno několik 

desítek lidí, kteří platí členské příspěvky, ale prakticky se činnosti klubu 

nezúčastňují a většinu ani nikdo neviděl. Kromě problémů, které můţeme mít 

s usnášeníschopností se jeví velmi nákladným zasílání členských známek 

poštou (poštovné bude uţ 21 Kč za zásilku + obálka). Byly prodiskutována 

moţnost elektronického zaslání, resp. zasílání oproti úhradě poštovného. Po 

diskusi bylo odhlasováno, ţe: kdo zaplatí členské příspěvky a nevyzvedne si 

členskou známku na některé akci, bude mu zaslána elektronicky e-mailem 

s informací, že si známku má vytisknout, případně mu bude zaslána 

poštou - po úhradě poštovného. 
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 Dále bylo vytčeno laxní čtení resp. nečtení příloh k pozvánkám, např. na ČS 

přihlášení neobjednali oběd, nehlásí se na akce uvedenému organizátorovi, ale 

odpovědí na informaci o akci aj. Bude se napříště řešit tím, ţe důleţité informace 

budou uváděny pouze do příloh.  

 K hlasování per rollam, které bude mimo jiné pouţito i v roce 2023 pro účetní 

uzávěrku a výroční zprávu za rok 2022, byla zopakována pravidla. Hlasovat se 



musí jasně: PRO – PROTI – ZDRŢET SE, a to formou odpovědi na výzvu 

k hlasování a pouze z vlastního mailu. Výsledky se protokolují. 

 

Dále Jaroslav Fábera zhodnotil letošní anketu Rozhledna roku 2021. Anketa byla co 

do počtu hlasujících úspěšná – celkem přišlo 2141 platných hlasů. Vyhrála Dalimilova 

rozhledna s 570 hlasy, druhá byla rozhledna Halaška, třetí Horník u Rokytnice n. 

Jizerou. Samozřejmě jde o internetovou anketu, která není objektivním hodnocením 

kvality nových rozhleden.  Rok 2022 je na nové rozhledny chudý, zatím evidujeme jen 

4 nové rozhledny. 

 

Byly shrnuty akce klubu pořádané v roce 2022: 

Leden – Novoroční vycházka Dolní Počernice – Jahodnice 

Únor – vyhlášení výsledků ankety Rozhledna roku 2021 – vítězkou je Dalimilova 

rozhledna 

Březen – Pepíkovská vycházka po vyhlídkách a nevyhlídkách Prahy 

Duben – Černá věţ Praţského hradu 

Květen – vlakový výlet do Radebeulu v Německu a návštěva měřičské věţe Melechov 

Červen – Dyleň, kterou dojednala naše nová členka paní Gašparovičová 

Září – věţe Kladna a vodárenská věţ Děvín v Praze 

 

Informace o větších výdajích KPR od poslední členské schůze: 

Za nájem rozhleden jsme platili T-Mobilu za Kozinec 2 000 Kč, na Tobiášův vrch máme 

smlouvu s Cetin do dubna 2024 za 500 Kč /rok. 

KPR pro vypracování účetní uzávěrky 2021 najal externistu za odměnu 1 600 Kč. 

 

3. Zpráva kontrolní komise  

Za rok 2021 odhlasována per rollam. Kontrolní komise nemá ke členům nic. 

 

4. Služby na rozhlednách – Pavel Zhorný 

Manaţer rozhleden úvodem poděkoval všem slouţícím dobrovolníkům a shrnul letošní 

sezónu 2022. Trţby na Kozinci letos poklesly o 13%, na Tobiáši byl naopak nárůst o 

21%, trţby na obou rozhlednách byly podobné. Trţba na Kozinci byla od 626 

návštěvníků 17 621 Kč, z toho 6 481 Kč utratili za turistické předměty. Tobiáš loni 

navštívilo 609 lidí, kteří při návštěvě rozhledny utratili 17 673 Kč, z toho 6 633 Kč za 

turistické předměty. 



 

Největší tržby 

Kozinec: Richard Krejčík 1 551 Kč a Vladislav Šembera 1 523 Kč. 

Tobiášův vrch: Zdeněk Krajdl 2 000 Kč (prodal 14 ks nových turistických deníků), 

Markéta a Pavel Hyanovi 1 715 Kč a Lada Musilová a Milan Hnízdo 1 558 Kč. 

 

Na Tobiášově vrchu došlo ke dvěma nepříjemným událostem: 

 Vypáčený zámek k rozhledně – slouţící Jarda Fábera vyřešil na místě 

zakoupením a montáţí nového zámku + řetězu, který zabraňuje jednoduchému 

vypáčení. 

 Paní Johana Mikešová si špatně zaznamenala datum 18.6., kdy se nahlásila na 

sluţbu a rozhledna zůstala zavřena. To se zjistilo, aţ kdyţ Pavlovi Zhornému 

volali rozhořčení návštěvníci. Vzhledem k tomu, ţe jde o mimořádnou událost, 

která se stala poprvé, nebudou se měnit zavedené postupy. 

 

Na základě podnětů minulé členské schůze se podařilo na Kozinci zajistit od Klubu 

českých turistů instalaci nové směrovky k rozhledně na odbočce se zelenou turistickou 

značkou a na obě naše rozhledny byly pořízeny nové lehké lavice a slunečníky, staré 

lavice jsou umístěny jako čistě venkovní.  

Na Kozinec Pavel Zhorný nechal vyrobit a osadil nová panoramata. Na Tobiáši při 

deštivé sluţbě zabetonoval sloupek s otevírací dobou rozhledny na parkovišti a 

odstranil spadané stromy u přístupu k rozhledně.  

 

Na příští sezónu je plánováno vyměnit panoramata na Tobiášově vrchu z důvodu 

nečitelnosti, zvaţuje se jejich zvětšení na cca 150 x 25 cm. 

 

Příští rok se Tobiáše dotkne další omezení dopravy. Do roku 2025 budou probíhat 

práce na dalším, více neţ pětikilometrovém úseku dálnice D6 – „Obchvat Hořovičky“, 

kterého součástí je i místo současné křiţovatky silnice 6 se silnicí 27, takzvané 

Jesenické křiţovatky, kde bude v budoucnu exit s dvěma kruhovými objezdy. 

 

Pavlovi Zhornému je možné nahlašovat služby na příští rok. Volné i obsazené 

termíny jsou vyvěšeny na webu v sekci pro členy. 

 



Postupy pro vyuţívání QR-kódů a platbám na účet budou pro příští rok upřesněny 

v pokynech pro sluţby. Kvůli účetnictví je třeba dodrţovat pravidla: 

- I ten, kdo platí elektronicky, dostává vstupenku, případně suvenýry 

- Elektronicky placené vstupenky a suvenýry sluţba vykáţe v přehledu, ale trţbu 

za ně neodvádí (přehled bude pro příští rok upraven, aby se to dobře 

vykazovalo a počítalo) 

- Kdyţ návštěvník, který platí na účet bez vyuţití QR kódu, musí do zprávy 

příjemce uvést TOB (pro Tobiášův vrch) nebo KOZ (pro Kozinec) kvůli 

identifikaci platby. 

 

Všichni byli vyzváni ke kontrole kontaktních údajů v prezenční listině - čísla telefonů a 

adresy e-mailů, aktuálnost je důleţitá pro rozeslání informace k předávání klíčů. 

 

5. Zpráva o možnosti pronájmu rozhledny Pětnice u Záboří – Richard Krejčík 

Rozhledna Pětnice je dlouhodobě uzavřena. Dotazem veřejnosti, zda bude rozhledna 

otevřena, byl iniciován nápad provozovat i tuto rozhlednu v naší reţii. Tato idea byla 

členům KPR rozeslána spolu s pozvánkou na ČS. Richard Krejčík, Jaroslav Fábera a 

Pavel Gejdoš podnikli šetření, zda je toto realizovatelné a smysluplné. Na schůzi pak 

proběhla diskuse. 

Souhrn informací: 

 Cesta kolem rozhledny není turisticky atraktivní na druhou stranu rozhledna je 

hned u silnice s moţností zaparkování. 

 Dopravní spojení na místo není pro neautaře dobré – cca 6 km od zastávky 

autobusu (jede jeden spoj z Prahy tam – stihlo by se otevření ve 12:00, jeden 

spoj zpět), na kole od vlaku dostupné dobře. 

 Rozhledna je důkladně zabezpečena, tj. pečlivě znepřístupněna dvojím plotem 

(vnější plot z pletiva a vnitřní pevné tyče), dává smysl ji otevřít. Do budoucna by 

se dala v areálu tj. mezi ploty postavit bouda.  

 OÚ Záboří nemá zájem otevřít volně, starosta obce otevření pod dozorem velmi 

nadšeně přivítal (ovšem své lidi na to nemá). 

 Majitel T-Mobile se vyjádřil, ţe musí udělat šetření na místě, zda je moţné věţ 

zpřístupnit. 

 Razítko je k dispozici v penzionu v Záboří, resp. dá se vyrobit i nové. 

 V první sezóně se nepočítá s investicí do boudy pro sluţby, sluţby tedy budou 

vhodné pro autaře nebo otrlé jedince snesoucí sluţbu bez zázemí (úkrytu před 



sluncem, větrem a deštěm); rovněţ nepočítáme s pořízením velkých zásob 

turistických předmětů. 

 Ještě není vyjasněno, zda by se vstupenky a razítka posílaly spolu s klíči, nebo 

nechávaly na místě v nějaké schránce, případně na dostupném místě v jedné 

z blízkých vesnic (1,3 km Záboří a 1,5 km Čečelovice). 

 Jiří Štekl informoval, ţe v nedalekých Čečelovicích je vyhlídkový altán 

s nádherným výhledem na celý hřeben Šumavy, rozhledna Pětnice je vyšší, má 

tedy výborný výhledový potenciál, kromě Šumavy bude vidět i na druhou stranu. 

 

Rychlým průzkumem mezi přítomnými bylo zjištěno, ţe zájem o sluţby i na této 

rozhledně je, a to zejména mezi členy z Plzeňska. VV navrhuje tedy v první sezóně 

otevřít zkušebně, a to na kratší dobu od 10. 6. do 16. 9., coţ znamená obsadit cca 16 

sluţeb navíc. Výsledek hlasování: 
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Zamítavý hlas byl uplatněn panem Babákem, který je názoru, ţe by se pro rozhlednu 

měl nejprve hledat komerčně udrţitelný model. 

 

Následovala přestávka na oběd, který byl mimochodem velmi chutný. 

 

6. Informace o kalendářích a sadách pohlednic – Jiří Štekl  

Jiří Štekl informoval o nové edici nástěnných kalendářů. Pro rok 2023 připravili 

kalendář nikoli s fotografiemi, ale s kreslenými rozhlednami, coţ obnášelo cca 300 

hodin práce (kresby musely být upraveny pro rozměr kalendáře A3). Kromě 

nástěnného kalendáře je vydán stolní týdenní kalendář. Běţná cena nástěnného 

kalendáře je 250 Kč, pro stálé zákazníky a členy KPR 200 Kč, při koupi obou kalendářů 

je cena nástěnného 180 Kč. Stolní kalendář samostatný je za 120 Kč. 

Dále je vydána série pohledů 28 ks hradních a zámeckých věţí. Pohledy 18 Kč/kus, za 

celou sérii 448 Kč, na ČS za 400 Kč. Bude-li o pohledy zájem, budou vydány 

pohlednice všech hradních a zámeckých věţí. (Pozn. předsedy: Mezi Jirkou Šteklem a 

panem Fukalem došlo k dohodě o vydávání stolních kalendářů = pan Štekl liché roky a 

pan Fukal sudé roky.) 

 



7. Zpravodaj Rozhlednář – Richard Krejčík 

Richard Krejčík jako odpovědný redaktor nejprve shrnul informace o Rozhlednáři: 

elektronický občasník určený členům klubu vycházející nepravidelně v poslední době   

3 x do roka. S posledním číslem je distribuován i věcný rejstřík všech předchozích 

čísel. Před Vánocemi bude vydáno letošní poslední číslo 59. Bylo zdůrazněno, ţe 

Rozhlednář je kolektivním dílem a bez příspěvků od stálých i občasných autorů z řad 

členů a nečlenů by vycházet nemohl. 

Bylo jmenovitě poděkováno všem letošním přispěvatelům, kterými byli: 

Petr Doubek, Ladislav Eliáš, Milena Gašparovičová, Pavel Gejdoš, Milan Hnízdo, 

Zdeněk Kulhánek, Petra Langová, Marcela Nohelová (nečlenka KPR), Jan Pacinda, 

Hana Vagnerová, Vladimír Valach, Martin Veselý, Karel Punčochář, Daniel Sedlák, 

Vladislav Šembera, Petr Zágora, Pavel Zhorný. 

Rovněţ Richard Krejčík poděkoval členům redakční rady, která pracuje ve 

sloţení Jaroslav Fábera, Pavel Urbanec a Dana Voříšková. 

 

Závěrem Richard Krejčík stručně informoval o závaţném podnětu k práci redakce a k 

redakční úpravě příspěvků podaným Petrem Zágorou, který redakční rada a výkonný 

výbor řešili počátkem letošního roku. O stanovisko byla nakonec poţádána kontrolní 

komise KPR, která se vyjádřila, ţe na práci redakční rady neshledala ţádné pochybení. 

Vzhledem k nepřítomnosti autora podnětu se záleţitost podrobněji nediskutovala a je 

povaţována za uzavřenou. Kontrolní komisí bylo doporučeno vydat závazná pravidla 

pro vydávání Rozhlednáře a pro jeho přispěvatele. Tato pravidla byla připravena a 

zveřejněna v Rozhlednáři č. 57. Členská schůze tato pravidla schválila: 
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8. Informace o plánovaných akcích pro podzim 2022 a rok 2023 – Richard Krejčík + 

organizátoři 

- Novoroční vycházka nejspíš v Praze, můţe připravit někdo mimo VV, stačí se 

ozvat Jardovi Fáberovi 

- západní věţe chrámu sv. Víta, předběţně v říjnu–listopadu nebo aţ na jaře –  

Richard Krejčík 

- podzemní exkurse, obvykle jen pro skupinu, budou obesíláni jen přihlášení 

(podzemní kryty v Praze a Braníku, podzemí na Skalce) – Jaroslav Fábera 



- vlakový či autobusový zájezd do blízkého pohraničí – někdy koncem zimy nebo 

na jaře – Petra Langová 

- akce Martina Veselého – průběţně 

- Členská schůze 2023 – dá-li covid bude, vrátíme se k tradičnímu dubnovému 

termínu – nejspíš po Velikonocích (9.–10.4) – tj. 15.4. pravděpodobně v 

Olomouci 

- květnové svátky vycházejí na pondělí a nabízí se zorganizovat odloţený zájezd 

do Polska, pravděpodobně tedy 6. – 8. 5. 2023 – Jaroslav Fábera 

 

Jaroslav Fábera informoval, ţe kníţka Rozhledny Německa a Rakouska je v přípravě a 

bude na trhu před Vánočními svátky. Křest knihy proběhne koncem listopadu.  

  

9. Různé + diskuze – Aleš Král (Ziky) 

Informoval, ţe vedl na svém webu návštěvní knihy k jednotlivým rozhlednám. Původní 

návštěvnická kniha byla ukončena provozovatelem v roce 2019, tak byly návštěvnické 

knihy pro 450 rozhleden předělány u jiného poskytovatele, a ačkoli předplaceny do 

listopadu 2022 jsou bez jakéhokoli oznámení zrušeny. Diskusní záleţitosti se tedy 

přesunuly prozatím na sociální sítě, coţ pro potřeby veřejného informačního webu jaksi 

nevyhovuje. Byl vznesen dotaz na členy, zda někdo neví o nějakém vhodném řešení.  

Reagoval Zdeněk Krajdl, ţe doporučuje k těmto účelům vyuţívat fóra. Uţ na minulé 

schůzi nabízel pro diskuse vyuţít jím zřízené fórum na rozhledny.krajdl.cz. Problémem 

pro některé uţivatele je to, ţe pro přístup k diskusi se musí registrovat. Tím je ovšem 

řešena jistá ochrana diskuse a její správa. 

 

10.  Závěrečné slovo a ukončení výroční členské schůze – Jaroslav Fábera 

Poděkoval všem přítomným za účast na schůzi a popřál nám všem, aby nás 

neomezoval covid a na úplný závěr vyzval všechny členy, aby vymýšleli akce pro klub 

a aktivněji se tak podíleli na naší činnosti. 

 

 
Zapsala: Petra Langová, Dana Voříšková 

Opravil a doplnil: Jaroslav Fábera a Richard Krejčík 

Ověřili: Radek a Jitka Koneční 

 
 


